



ISSN 2096-2266



A standard linear barcode is positioned next to the ISSN number. It consists of vertical black bars of varying widths on a white background. Below the barcode, the numbers "9 772096 226213" are printed.

1.1>

大理大学学报

DALI DAXUE XUEBAO

2021年11月 第6卷 第11期

目 次

庆祝中国共产党成立100周年专栏：中国共产党对中国语言现代化的百年贡献

(栏目主持人：彭泽润教授)

- 中国共产党把愚民变成化民领导中国语言现代化事业 彭泽润, 阳繁, 蒋语嫣, 吕可, 胡湘宇(1)
中国共产党铸牢中华民族共同体的语言现代化事业 李志忠, 周宇(10)
中国共产党提升公民语文素养的语言现代化事业 关彦庆, 彭瑶(17)
中国共产党重视语言学地位的语言现代化事业
——重读伍铁平有关语言学地位的论述 王庆(25)

经济学·生态文明

网红经济模式下旅游直播与短视频融合发展路径研究

- 基于5T模式理论分析 刘学玲, 曹超轶(36)
纳西族的传统动物伦理观念初探
——以东巴古籍为中心 周净(42)

语言学·文学

梁宗岱的翻译风格研究

- 以《莎士比亚十四行诗》的中译本为例 汪克慧(48)
白族文化负载词的翻译 李庆丰(53)

马克思主义理论·哲学

- 良好家风对一门三杰成长的影响及其启示 王式雄, 赵金元(59)
闽僧东渡与江户时期的中日佛学对话研究
——以黄檗宗东传日本为例 陶金(65)

习近平生态文明思想探析 程 陈(73)

政治学·社会学

地方政府养老服务注意力配置研究

——基于昆明市政府工作报告(2005—2020)的文本分析 李凤琴, 邸粉良(81)

国家治理视域中的守土固边治理 浦 永(88)

从传统知识到文化融通:对加拿大马斯琴人的天人观考察 鲁昆洪(95)

教育学·心理学

30年来我国教师教育模式研究的热点与演进

——基于 1991—2020 年文献的 CiteSpace 可视化分析 史晓宇, 张萌萌(104)

高校思政课“慕课”学习效果和满意度研究

——基于武汉地区 1 188 份调查问卷的实证分析 张 晶, 何 颖(112)

管理学·领导科学

基于组织行为学视角的政府行为分析框架建构 杨 颖, 周新扬(118)

非传统专职辅导员角色定位问题及对策 吴挺立, 刘晨昊(124)

大理大学入选国家语言文字推广基地 教育评估中心(封二、三)

[期刊基本参数] CN 53-1232 / Z * 1980 * m * A4 * 128 * zh * P * ¥10.00 * 800 * 18 * 2021-11

本编辑部所付作者的稿酬,已经包含纸介质及其他介质形态出版的《大理大学学报》的稿酬。

JOURNAL OF DALI UNIVERSITY

Vol.6 No.11 Nov. 2021

CONTENTS

Turning Obscurantism to Enlightenment: The Cause of Language Modernization under the Lead of the Communist Party of China	Peng Zerun, Yang Fan, Jiang Yuyan, Lü Ke, Hu Xiangyu(1)
Forging the Chinese National Community: The Cause of Language Modernization under the Lead of the Communist Party of China	Li Zhizhong, Zhou Yu(10)
Promoting Civic Language Literacy: The Cause of Language Modernization under the Lead of the Communist Party of China	Guan Yanqing, Peng Yao(17)
Modernization of Chinese Linguistic Sciences Under the Lead of the Communist Party of China:	
A Memorial Review of Wu Tieping's Remarks on the Status of Linguistics	Wang Qing(25)
Research on the Integrative Development Path of Tourism Live Streaming and Short Video under the	
Social Media Influencer Economy: Based on the 5T mode	Liu Xueling, Cao Chaoyi(36)
On the Traditional Animal Ethics of Naxi People: Focusing on the Classics of Dongba	Zhou Jing(42)
A Study of Liang Zongdai's Translation Style: The Chinese Version of <i>Shakespeare's Sonnets</i> as an Example	Wang Kehui(48)
The Translation of Culture-loaded Words of Bai Minority	Li Qingfeng(53)
The Influence and Enlightenment of the Wang's Good Family Tradition on the Growth of Three Elite Men	Wang Shixiong, Zhao Jinyuan(59)
The Study of the Sino-Japanese Buddhism Dialogue in the Period of the Eastward Crossing of	
Fujian Monks and the Edo Period: Take the Eastward Spread of Huangbo Sect as an Example	Tao Jin(65)
An Analysis of Xi Jinping's Thoughts on Ecological Civilization	Cheng Chen(73)
Study on Local Government's Allocation of Attention to Elderly Services: Based on Text Analysis of	
Government Work Reports of Kunming (2005–2020)	Li Fengqin, Kuang Fenliang(81)
Border Governance in the View of National Governance	Pu Yong(88)
From Traditional Knowledge to Cultural Integration: An Investigation of the View of Heaven and Human of the	
Musqueam People in Canada	Lu Kunhong(95)
Research Hotspot and Evolution of Teacher Education Model in China in the Past 30 Years: Based on CiteSpace	
Visual Analysis of Literature from 1991 to 2020	Shi Xiaoyu, Zhang Mengmeng(104)
Study on the Learning Effects and Students' Satisfaction with the MOOCs of Ideological and Political	
Courses in Colleges: An Empirical Analysis Based on 1 188 Questionnaires in Wuhan	Zhang Jing, He Ying(112)
Construction of Government Behavior Analysis Framework Based on Organizational Behavior Theory	Yang Ying, Zhou Xinyang(118)
Problems and Countermeasures of Defining Non-traditional Full-time College Counselors' Roles	Wu Tingli, Liu Shengmin(124)